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Protokół Nr LIX/14 
 

z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
odbytej w dniu  24 września  2014 r. 

 
Obrady Rady rozpoczęły się o godz. 17:00 i trwały do 17:50. 
Nieobecni radni: Grzegorz Mankiewicz, Łukasz Szostak, Tadeusz Urbańczyk oraz 
prezydent miasta Tomasz Wantuła i jego  zastępca Paweł Rams. 
 
 
LIX sesja Rady Miasta została zwołana na wniosek prezydenta miasta, w trybie art. 20 
ust 3 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity Dz. U. z 
2013  poz. 594). 
 
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło.  
Po przywitaniu wszystkich obecnych poinformował, że obrady Rady są prawomocne – 
w chwili stwierdzania prawomocności sesji uczestniczyło w niej 13 radnych, a po 
przybyciu kolejnych radnych obecnych było 20. 
Lista obecności  radnych  w załączeniu  do protokółu 
 
Do przesłanego radnym porządku obrad nie wniesiono żadnych zmian. W związku z 
tym obrady Rady przebiegały zgodnie z niżej przedstawionym porządkiem: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zaliczenia dróg wewnętrznych w Kędzierzynie-Koźlu do kategorii dróg 
gminnych i ustalenia ich przebiegu, 

2) intencji udzielenia pomocy finansowej powiatowi kędzierzyńsko-kozielskiemu 
z przeznaczeniem na finansowanie remontu drogi powiatowej w Kędzierzynie-
Koźlu, 

3) utworzenia odrębnych obwodów głosowania w szpitalach, domu pomocy 
społecznej i areszcie śledczym, ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib 
obwodowych komisji wyborczych w wyborach do rad gmin, rad powiatów 
i sejmików województw oraz wyborach wójtów, burmistrzów i prezydentów 
miast, 

4) dostosowania opisu granic stałych obwodów głosowania na obszarze Gminy 
Kędzierzyn-Koźle do stanu faktycznego oraz zmiany siedziby obwodowej 
komisji wyborczej nr 16. 

3. Zakończenie obrad. 
 
Ad. 2. 
1. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg wewnętrznych w Kędzierzynie-Koźlu 

do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu. 
 
Wiesław Fąfara, przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego, poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
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Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło poinformował, że Zarząd Powiatu  
Kędzierzyńsko-Kozielskiego podjął w dniu 23 września 2014 roku uchwałę w sprawie 
wyrażenia opinii dotyczącej zaliczenia dróg wewnętrznych w Kędzierzynie-Koźlu do 
kategorii dróg gminnych. Opinia ta jest pozytywna. 
 
Grzegorz Chudomięt poprosił o informację co miasto uzyska po przekwalifikowaniu  
dróg wewnętrznych do kategorii dróg gminnych. 
 
Marek Mazurkiewicz, kierownik Wydziału Zarządzania Drogami poinformował, że 
główne czynniki to ochrona dróg gminnych przepisami ustawy o drogach publicznych, 
np. w przypadku zajęcia pasa drogowego oraz możliwość zastosowania tzw. 
specustawy w przypadku przebudowy lub modernizacji dróg. Ponadto łatwiej jest 
pozyskać dotacje na drogi publiczne niż na drogi wewnętrzne. 
 
Telesfor Jankowski zwrócił się z pytaniem czy podjęcie tej uchwały za tydzień 
przeszkadzałoby w jej realizacji. 
 
Marek Mazurkiewicz wyjaśnił, że zgodnie z przepisami ustawy o drogach 
publicznych, zaliczenie drogi do odpowiedniej kategorii może być  dokonane 
najpóźniej do końca trzeciego kwartału danego roku, z mocą od dnia 1 stycznia roku 
następnego.  
 
Po stwierdzeniu, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie: 
„za oddano 16 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0 
- głosy nieoddane 1. 
 
(wydruk z głosowania nr 1. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) Radny Ryszard Pacułt głosował „za” 
jednak z powodu awarii terminala, system głosowania elektronicznego wykazał głos radnego 
jako głos „nieoddany”. 
Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. 
 

Uchwała Nr LIX/673/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 24 września 2014 r. 

 
w sprawie zaliczenia dróg wewnętrznych w Kędzierzynie-Koźlu 

do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu. 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
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2. Podjęcie uchwały w sprawie intencji udzielenia pomocy finansowej powiatowi 
kędzierzyńsko-kozielskiemu z przeznaczeniem na finansowanie remontu drogi 
powiatowej w Kędzierzynie-Koźlu, 

 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło poinformował, że do projektu 
uchwały radni otrzymali autopoprawkę, w której kwota 10 tys. zł została zmieniona na 
80 tys. zł.  
 
Zbigniew Barszcz podzielił się uwagą, że kolejny raz radnym został przedłożony   
projekt uchwały dot. udzielenia pomocy finansowej powiatowi kędzierzyńsko-
kozielskiemu, natomiast powiat nie zrewanżował się taką pomocą na rzecz miasta. 
 
Jacek Król, z-ca prezydenta miasta, wyjaśnił że  intencją tej uchwały jest wzajemna 
współpraca powiatu i gminy. Współpraca ta jest punktowana przy ocenie wniosków o 
dofinansowanie z tzw. schetynówek. Dodał, że w dniu wczorajszym Rada Powiatu 
przyjęła do WPF  kwotę 80 tys. zł.  
 
Grzegorz Chudomięt poprosił o podanie przykładów współpracy polegającej na 
partycypowaniu powiatu w kosztach zadań realizowanych przez miasto. 
 
Beata Pierzchlewicz, kierownik Wydziału Strategii, Rozwoju i Środków 
Pomocowych, podała przykład wsparcia finansowego w wys. 10 tys. zł. na 
przebudowę ulicy Kozielskiej. Rada Powiatu podjęła uchwałę 25 września 2013 r. 
Analogiczną uchwałę podjęła Rada Miasta udzielając pomocy finansowej na 
przebudowę al. Lisa. Potwierdziła, że taka forma wzajemnej współpracy umożliwi 
uzyskanie większej liczby punktów przy ocenie wniosku o dofinansowanie.  
 
Ryszard Pacułt poinformował, że jest zaskoczony autopoprawką zwiększającą pomoc 
finansową z 10 tys. zł. na 80 tys. zł. Uważa, że jest to stanowczo za duże 
zobowiązanie. Przypomniał, że jest wiele gminnych dróg, np. w okolicy rynku 
kozielskiego, które wymagają remontu. 
 
Stanisław Gładysz  poprosił o informację, czy przebudowa drogi powiatowej będzie 
wykonana jeszcze w tym roku. 
 
Beata Pierzchlewicz poinformowała, że zadanie będzie realizowane w roku 2015. 
Droga, która będzie remontowana leży w granicach miasta -  jest to ulica Mostowa. 
Jednocześnie dodała, że jest to uchwała intencyjna, a środki będą przyznane w 
przypadku pozyskania dofinansowania. 
 
Grzegorz Peczkis poparł wątpliwości radnego Ryszarda Pacułta na temat zasadności 
zwiększenia dofinansowania z 10 tys. zł na 80 tys. zł. Jednocześnie zauważył, że przy 
ulicy Mostowej nikt nie mieszka. Poprosił o uzasadnienie pilnego trybu przedłożenia 
radnym  projektu uchwały. 
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Beata Pierzchlewicz wyjaśniła, że termin złożenia wniosków o dofinansowanie 
upływa 30 września br. Wydział zakładał, że sesja odbędzie się 24 września, jednak 
okazała się, że sesja została zaplanowana na 1 października, stąd wniosek o zwołanie 
sesji w trybie art. 20 ust. 3. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło poinformował, że gdyby ta 
informacja została przekazana do Biura Rady Miasta wcześniej, tj. na początku 
września, to  nie byłoby żadnego problemu zwołania sesji w trybie art. 20 ust. 1.  
 
Telesfor Jankowski poinformował, że jest zbulwersowany tematem współpracy 
między powiatem a gminą. Zdaniem radnego jest to współpraca polegająca na 
przekazywaniu przez gminę do powiatu środków finansowych. Przypomniał, że  około 
2.5 mln. zł gmina przekazała na rzecz szpitala w związku z utworzeniem hospicjum. 
W zamian gmina otrzymała po czterech latach mały budynek do remontu. 
 
Mirosław Wantuła poprosił o uzasadnienie zwiększenia kwoty z 10 tys. na 80 tys. zł.  
 
Jacek Król, z-ca prezydenta miasta wyjaśnił, że taką kwotę zabezpieczyła na 
wczorajszej sesji Rada Powiatu. 
 
Mirosław Wantuła dopytał o powody zwiększenia kwoty przez powiat z 10 tys. na 80 
tys. zł. 
 
Jacek Król poinformował, że  nie  ma wiedzy na ten temat.  
 
Wiesław Fąfara poprosił o informację czy cała droga będzie remontowana, czy jej 
odcinek. 
 
Marek Mazurkiewicz wyjaśnił, że będzie to odcinek drogi, jednak nie ma wiedzy 
której części drogi dotyczy. 
 
Elżbieta Czeczot poparła projekt uchwały oraz zwróciła się z prośbą do radnych  o 
podjęcie uchwały. Poinformowała, że w dniu wczorajszym – z racji obowiązków 
zawodowych - uczestniczyła w sesji Rady Powiatu. Była świadkiem podjęcia uchwały 
w której powiat przeznaczył kwotę 80 tys. zł  na rzecz gminy Kędzierzyn-Koźle na 
drogę gminną.  
 
Adam Sadłowski  poparł plany przebudowy ulicy Mostowej. Przypomniał, że jest to 
droga mająca istotne znaczenie w sieci dróg położonych na terenie miasta. Poprosił o 
informację jaki będzie koszt przebudowy ulicy Mostowej. 
 
Marek Mazurkiewicz zadeklarował udzielenie odpowiedzi po uzyskaniu danych na ten 
temat. 
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Grzegorz Chudomięt upewnił się, który odcinek ulicy Mostowej  będzie remontowany.  
Zwrócił się z pytaniem czy władze miasta liczą się z możliwością, że  powiat uzyska 
dofinansowanie, a wniosek gminy nie uzyska akceptacji. 
 
Beata Pierzchlewicz  wyraziła nadzieję, że oba wnioski będą zaakceptowane, a jeżeli 
będzie inaczej to będzie to kwestia wywiązania się z  partnerskiej umowy. 
 
Ryszard Pacułt poprosił radna Elżbietę Czeczot o bliższą informację na temat 
procedowania projektu uchwały w Radzie Powiatu. 
 
Elżbieta Czeczot zaznaczyła, że nie jest radną Rady Powiatu, a wiedzę swą oparła na 
dyskusji jaka toczyła się na sesji. Zamysł dot. kwoty 80 tys. zł z przeznaczeniem na 
przebudowę ulicy Kozielskiej pojawił się dużo wcześniej i nie był wprowadzony 
autopoprawką.  
 
Po stwierdzeniu, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie: 
„za oddano 16 głosów, 
„przeciw” 2 
„wstrzymujących się” 2 
- głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 2. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji). 
Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. 
 

Uchwała Nr LIX/674/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle  
z dnia 24 września 2014 roku 

 
w sprawie intencji udzielenia pomocy finansowej w 2015r. w wysokości 80 tys. zł 

powiatowi kędzierzyńsko-kozielskiemu z przeznaczeniem na finansowanie przebudowy 
drogi powiatowej nr 2056 O – ul. Mostowej w Kędzierzynie-Koźlu. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
3. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania 

w szpitalach, domu pomocy społecznej i areszcie śledczym, ustalenia ich numerów 
i granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych w wyborach do rad gmin, 
rad powiatów i sejmików województw oraz wyborach wójtów, burmistrzów 
i prezydentów miast. 

 
Grzegorz Peczzkis podzielił się wątpliwością na temat utworzenia odrębnego obwodu 
głosowania w Domu Pomocy Społecznej przy ul. Dąbrowszczaków 1. Osoby tam 
przebywające są sprawne ruchowo i sprawnie przemieszczają się po terenie gminy. W 
związku z tym poprosił o odpowiedź dlaczego dla tych osób tworzy się odrębny 
obwód głosowania. 
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Zbigniew Romanowicz uzasadniając otworzenie ww. obwodu powołał się na  art. 12  
§ 4 i 11  ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. Kodeks wyborczy (Dz. U. nr 21 poz. 112 z 
późn. zm.). Na dzień dzisiejszy urząd ma pełną wiedzę, że w dniu wyborów w DDP 
będzie powyżej 15 wyborców, a w  związku z tym powstaje przesłanka pozytywna do 
podjęcia uchwały. 

 

Telesfor Jankowski zwrócił uwagę na błąd w uzasadnieniu,  jest data „16 października 
2014 r. ” a powinno być „16 listopada 2014 r. ”. 
Adam Sadłowski poprosił o  rozpropagowanie wśród mieszkańców  informacji  
adresach siedzib obwodowych komisji wyborczych.  

 

Zbigniew Romanowicz  poinformował, że rozważana jest możliwość rozesłania 
informacji do mieszkańców w tych osiedlach gdzie granice obwodów głosowania 
zostały zmienione.  

Po stwierdzeniu, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie: 
„za oddano 20 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0 
- głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 3. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji). 
Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. 

 

Uchwała Nr LIX//675/14  
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 24 września  2014 r. 
 

w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w szpitalach, domu pomocy 
społecznej i areszcie śledczym, ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych 

komisji wyborczych w wyborach do rad gmin, rad powiatów i sejmików województw 
oraz wyborach wójtów, burmistrzów i prezydentów miast. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 

4. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania opisu granic stałych obwodów 
głosowania na obszarze Gminy Kędzierzyn-Koźle do stanu faktycznego oraz zmiany 
siedziby obwodowej komisji wyborczej nr 16. 
 
Ryszard Pacułt zwrócił się z pytaniem dlaczego promenada ks. Ludwika Rutyny ma 
być dołączona do osiedla Zachód. 
 
Zbigniew Romanowicz wyjaśnił, że wynika to z obowiązku ujęcia wszystkich ulic, 
mimo że w tym przypadku przy tej ulicy nie ma mieszkańców. Ulicy tej nie ma w 
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statucie Rady Osiedla Zachód, gdyż promenada została nazwana po 2008 roku (statuty 
osiedlowe zostały uchwalone w 2008 roku). Zasygnalizował o planach wprowadzenia 
w przyszłości zmian  do granic okręgów. 
 
Ryszard Pacułt ponownie podzielił się wątpliwościami czy w sytuacji gdy promenada 
ks. Ludwika Rutyny znajduje się na terenie osiedla Stare Miasto zmiana ta jest 
uzasadniona. 
 
Zbigniew Romanowicz ponownie uzasadnił wprowadzoną zmianę.  
 
Po stwierdzeniu, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie: 
„za oddano 17 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 3 
- głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 4. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji). 
Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. 
 

Uchwała Nr LIX//676/14  
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 24 września  2014 r. 
 

w sprawie dostosowania opisu granic stałych obwodów głosowania na obszarze Gminy 
Kędzierzyn-Koźle do stanu faktycznego oraz zmiany siedziby obwodowej komisji 

wyborczej nr 16 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
Ad. 3. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad – przewodniczący Rady Wojciech 
Jagiełło  zamknął  LIX/14 sesję Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

 
 

Przewodniczący obrad 
Wojciech Jagiełło  

 
Sesja zakończyła się o godz. 17:50 
Protokółowała  H. Olkowska 
 
 


